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幼儿园班级主题墙创设现状研究

摘    要

班级是幼儿一日生活的主要场所，环境创设对幼儿的发展有潜移默化的影响。

主题墙身为班级环境创设中不可或缺的一部分，它的创设不单单发挥着美观作用，

更是发挥着引起幼儿兴趣、推动幼儿学习、支持幼儿全面发展的作用，也承担着

重要的教育功能。但是由于部分教师对班级主题墙的价值认识不充分，以至于创

设出低质量、低价值的主题墙。在此，本研究以西安市 3 所示范园，共计 288 面

班级主题墙为研究对象，运用观察、问卷调查、访谈的方式收集资料，了解到班

级主题墙创设中主题确定及更换，内容选择，呈现形式以及主题墙体现的教育功

能四个方面的现状，对班级主题墙创设中发现的不足进行分析，同时提出了针对

性建议，希望能够对幼儿园班级主题墙创设起到一定程度的启示作用，帮助幼儿

园教师更高效且高质量的创设班级主题墙。
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Abstract

The class is the main place for children's daily life, and the creation of the class 

environment has a subtle influence on the development of children. The theme wall is an 

indispensable part of the creation of the class environment. Its creation not only plays an 

aesthetic role, but also plays the role of arousing children's interest, promoting children's 

learning, supporting children's overall development, and also plays an important 

educational function. However, because some teachers do not fully understand the value 

of class theme walls, they have created low-quality, low-value theme walls. Here, this 

study uses 3 demonstration parks in Xi'an City, a total of 288 class theme walls as the 

research object, using observation, questionnaire survey, and interview to collect data to 

understand the determination and replacement of themes in the creation of class theme 

walls. The content selection, presentation form and the current status of the educational 

function of the theme wall are analyzed. The deficiencies found in the creation of the 

class theme wall are analyzed. At the same time, targeted suggestions are proposed. 

Enlightenment, help kindergarten teachers create a class theme wall more efficiently and 

with high quality.
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